



QK1867870

ISSN 1672-0393

CN 42-1664/D



STUDIES IN LAW AND BUSINESS

法

商

研

究

6

2018

目 录

法治热点问题

- 医疗决定代理的法律规制 孙也龙(3)
- 论新时代公安机关侦查信息公开的立法策略 崔 凯(16)

法学争鸣

- 中国本土化法教义学理论发展的反思与展望 泮伟江(27)
- 生产、销售有毒、有害食品罪基本犯既遂形态研究 李 梁(39)
- 论商事登记第三人效力 石一峰(49)

法学论坛

- 中国刑法学研究 40 年的方法论思考
- 从视野、路径、使命切入 田宏杰(60)
- 不能犯与未遂犯区分标准研究 聂长建(71)
- 能源监管生态目标的维度及其法律表达
- 以电力监管为中心 张忠民(82)
- 论资本认缴制下的股东出资责任
- 兼评“上海香通公司诉昊跃公司等股权转让纠纷案” 彭真明(92)

法律适用

- 论宪法在香港特别行政区的效力与适用 黄明涛(101)
- 论公平原则在重整计划强制批准中的适用 张钦昱(111)

国际法与比较法

- 南海争端关键日期的确定 张卫彬(123)
- 互联网争议解决中的执行问题
- 从司法、私人到去中心化数字执行 高 薇(134)
- 我国代表人诉讼撤诉制度的检讨与完善
- 以美国相关法制为借鉴 李祖军(146)
- 美国州际税收竞争的司法规制及其启示
- 以美国宪法“潜伏贸易条款”为中心 毕金平(156)

创新型国家与知识产权法

- 网络深层链接的著作权法规制 万 勇(167)

法史研究

- 法律文明的内涵及其历史解读 何勤华(176)
- 《法商研究》2018 年总目录 (189)

《法商研究》编辑委员会

主 任 齐文远 副主任 温世扬

委 员 (按姓氏笔画排列)

方世荣 刘仁山 齐文远 陈小君 陈景良 张德森 杨宗辉 郑祝君

姚 莉 胡向阳 徐涤宇 曹新明 温世扬 雷兴虎 蔡 虹 樊启荣

主 编 齐文远 常务副主编 温世扬 编辑部主任 田国宝

执行编辑 何艳

STUDIES IN LAW AND BUSINESS

Bimonthly

No. 6, 2018

Total No. 188, November 15, 2018

Contents

The Legal Regulation of Surrogate of Health—care Decision—making	Sun Yelong(3)
The Legislative Strategy on the Disclosure about Investigating Information of the Public Security Organization in New Time	Cui Kai(16)
Reflection and Expectation on the Development of Indigenous Legal Dogmatic Theory	Pan Weijiang(27)
Research on Basic Form of the Crime of Producing, Selling Poisonous, Harmful Foods	Li Liang(39)
The Effect against Third—party of Commercial Registration	Shi Yifeng(49)
Vision, Path and Mission; Reflections on the Methodology of Chinese Criminal Law Research for 40 Years	Tian Hongjie(60)
A Study on the Criteria of the Distinction Between Legal Impossibility and Attempted Crime	Lie Changjian(71)
The Ecological Goal of Energy Regulation and Its Legal Expression; Focusing on Electric Regulation	Zhang Zhongmin(82)
The Investment Responsibility of Shareholders under the Subscription Capital System ; Also on “Shanghai Xiangtong Company v. Haoyue Company, et al. ”	Peng Zhengming(92)
On Chinese Constitution’s Validity and Application in Hong Kong Special Administrative Region	Huang Mintao(101)
Application of Equity Principle on the Cram Down of Reorganization Plan	Zhang Qinyu(111)
A Research of Critical Date for Disputes in the South China Sea	Zhang Weibin(123)
Enforcing Online Dispute Resolution; From Public and Private Enforcement to Decentralized Blockchain Enforcement	Gao Wei(134)
Review and Improvement on the Rules that Deal with Dismissals in Class Action for Representative Action	Li Zhujun(146)
Judicial Regulation and the Enlightenment of Interstate Tax Competition in US;Centering on the Dormant Commerce Clause of the American Constitution	Bi Jinping(156)
Regulation of Web Deep Linking in Copyright Law	Wan Yong(167)
The Meaning of Legal Civilization and Its Historical Interpretation	He Qinhua(176)

(Translated by He Yan)

- 中国百强报刊
- 中文社会科学引文索引(CSSCI)来源期刊
- RCCSE 中国权威学术期刊(A⁺)
- 中国中文法律类核心期刊
- 中国人文社会科学核心期刊
- 全国高校精品社科期刊
- “第二届湖北出版政府奖”获奖期刊
- 湖北十大名刊

法 商 研 究

1957 年创刊 1986 年复刊

双 月 刊

2018 年第 6 期 第 35 卷 总第 188 期

主管单位 中南财经政法大学
主办单位 中南财经政法大学
编辑出版 《法商研究》编辑部
地 址 湖北省武汉市东湖新技术开发区
南湖大道 182 号
邮政编码 430073
电 话 (027)88386912
主 编 齐文远

在线投稿 <http://fsyj.cbpt.cnki.net>
E - mail FSYJ@chinajournal.net.cn
国内发行 武汉市邮政局
国外发行 中国国际图书贸易总公司
国外代号 BM 6084
邮发代号 38-43
出版日期 2018 年 11 月 15 日
印刷装订 武汉中科兴业印务有限公司

Studies in Law and Business (Bimonthly)

No. 6, 2018, Vol. 35, Total No. 188

Competent Authority: Zhongnan University of Economics and Law

Sponsor: Zhongnan University of Economics and Law

Editor/Publisher: Editorial Office of
Studies in Law and Business

Add: 182 # Nanhu Avenue, East Lake High-tech
Development Zone, Wuhan, Hubei, P. R. China

Zip Code: 430073

Tel: (027) 88386912

Chief Editor: Qi Wenyan

Overseas Distributor: China International Book
Trading Corporation

Code No.: BM 6084

刊号: ISSN 1672-0393
CN 42-1664/D

定价: 32.00 元



法商研究公众号

ISSN 1672-0393



9 771672 039025



11>